
Köszönti Önöket az új szerkesztő-
ség! Reméljük, hogy a hagyományokat 
tiszteletben tartva, mégis folyama-
tosan megújulva tartalmas olvasni 
valót sikerül készítenünk. A válasz-
tások óta eltelt két hónap. A kedélyek 
lecsillapodtak, a hónap bővelkedett 
eseményekben. Igyekszünk minden-
ről tájékoztatást nyújtani, szeretnénk, 
ha az újság Szár és Újbarok életéről, 
eseményeiről objektív tájékoztatás 

nyújtana, sokféle véleményt tükrözne, 
független lenne pártoktól, politikai 
irányoktól, érdekektől. Lehetőséget 
adunk mindenkinek, hogy megírja 
gondolatait, természetesen a jó ízlés 
határain belül. Igyekszünk mindig 
több oldalról megvilágítani a dolgokat, 
még akkor is, ha a leírtak nem mindig 
a szerkesztőség álláspontját tükrözik. 
Szívesen várjuk írásaikat, véleményü-
ket, melyeket a körjegyzőségre vagy új 

e-mail címünkre (kisbiro2066@gmail.
com) juttathatnak el. 

Kívánunk az év utolsó hónapjára 
boldog, vidám ünnepi készülődést, jó 
egészséget mindenkinek! 

A tartalomból:
Önkormányzati hírek •  Riport az új 
polgármesterekkel •  Novemberi ese-
mények •  Egyházi hírek •  Sporthírek •  
Meghívók •  Hogy tetszik lenni?   

A biatorbágyi fúvósok és a szári táncosok közreműködésével a világ egyik legjobb fúvószenekara látogatott el Szárra no-
vember 13-án. A cseh Gloria zenekar elkápráztatta a félezres tömeget, amely a híres zenészek mellett Biatorbágy, Solymár 
és Zsámbék német nemzetiségű hagyományőrző csoportjaival is megismerkedhetett. A csehek szóvivője internetes oldalán 
azt írta „a szári koncert minden bizonnyal a Gloria zenekar elmúlt 16 évnyi történetének egyik csúcspontja volt”.

Kedves Olvasók!

Kisbíró
Szár és Újbarok önkormányzatának lapja XIV. évfolyam, 10. szám, 2010. november
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Szár
Végre teljes 
a testület
A választásokat követően több képvi-
selőjelölt is lemondott mandátumáról, 
így a testület létszámát tekintve, csak 
most vált teljessé.

Az esküt tett képviselők :  
Krupánszki Mihály Alpolgármester, 
Balogh Krisztián, Grósz Gábor, Ma-
gyar Imre, Schweininger Józsefné, 
Szabó Tiborné

Lezárták 
a bekötőutat
A közelmúltban a Béke utcát a 
csákvári úttal összekötő bekötő út 
csákvári út felöli bevezető része lezá-
rásra került. A terület magántulajdon-
ban van, tulajdonosát a közútkezelő 
felszólította a csatlakozás szabálysze-
rű kiépítésére. 
Mivel, elmondása szerint nem áll 
érdekében a kiépítésbe befektetni, 
viszont az úttal kapcsolatos felelősség 
őt terheli, ezért úgy döntött lezárással 
akadályozza meg a behajtást. 
A Szári és a Bodméri Önkormányzat 
folyamatosan tárgyal a tulajdonossal 
és az érintett szakhatóságokkal, ke-
resve a megoldást a problémára. 

Újra indult
az óvoda project
Az óvodaépítésre kiírt új közbeszer-
zési pályázaton a Várépítő Kft nyert, 
125 milliós árajánlattal és 214 napos 
kivitelezési határidővel. 
A szerződéskötést kö vetőn azonnal 
meg is kezdték a munkát, mely azon-
ban sajnos nem akadálytalan. 
A födém és tetőtervek a korábbi kivi-
telezés során áttervezésre kerültek, 
ami a jelen helyzetben többletkölt-
séget okoz. Ennek elkerülésére a 
tetőt újra tervezteti a beruházó. A tél 
közeledtével ez egy szoros határidőt 
és összehangolt munkát igényel, a 
számítások szerint azonban kará-
csony környékén már tető alá kerül 
az épület. 

Köszönöm a képviselõtestület és a 
magam nevében az önkormányzati 
választáson kapott bizalmat. Nehéz 
feladat vár ránk, mivel a dolomit-
bányászat megszüntetése mellett 
nyilvánított véleményt a lakosság. 
A bánya tartozása településünk felé 
2010.11.01-jén kb. 8 millió forint. 
Egyetlen fõ bevételünk volt, amibõl 
tudtuk fedezni a hitelállományt és 
biztosítani a fejlõdést.

A település hitelállománya 
36 millió forint, amit az éves 
költségvetésünkbõl kell teljesíteni. 
Szoros gazdálkodással egyelõre 
megoldható. Nagy kihívás a bánya-
gödör rekultivációja:

l  szigorú ellenõrzés (beszállított 
hulladék, mennyiség)

l  a rekultivációs megállapodás 
(elhelyezési díj, arányos részé-
nek befizetése a költségvetés-
be)

Továbbra is támogatjuk
l  a helyi non-profit szervezeteket 

(Sportegyesület, Nyugdíjas 
klub, Tánccsoport, Zenekar 
és a Népdalkör, Vöröskereszt 
alapszervezete, és még remél-
jük lesz több is.)

l  a településünkön megrende-
zendõ eseményeket: anyák 
napja, gyermeknap, fõzõ és sü-
tõversenyt, búcsú (falunap), 
idõsek napja, Márton napi fel-
vonulás, Mikulás, Karácsony.

A rendezvényeken nagy szerepe 
volt a kisebbségi önkormányzat-
tal való együttmûködésnek, ami 
remélm így marad a jövõben is.

Önkormányzatunk társulás kere-
tén belül mûködteti iskolánkat és 
óvodánkat Szár önkormányzatával. 
Kezdeményeztük a megállapodás 
felülvizsgálatát, ami valószínûleg 
végrehajtható. Nem lakosság, 
hanem a tanulók és az óvodások 
létszámától függõen fizetnénk a 
fenntartási költséget.

Továbbra is szeretnénk a jószom-
szédi kapcsolatot fenntartani Szár 
önkormányzatával. Megszorításo-
kat kell eszközölnünk az energiafel-
használás területén is (gáz, villany, 
telefon), valamint az alkalmazott 
munkaerõben (munkaidõ csökken-
tése, többletfeladat).

Településünkön jól mûködik a fa-
lugondnoki szolgálat, amit már szép 
számban kihasznál a lakosság:

l  orvosi rendelés
l  gyógyszerbeszerzés
l  vásárlói és piaci járat
l  ebédszállítás.
Célunk még:
l  a kisebbségi önkormányzattal 

közösen a tájház többcélú ki-
használása, pályázati részvé-
tellel fenntartása, bõvítése.

l  a környezetvédõ egyesülettel 
való együttmõködés a telepü-
lésünkért!

A település fejlõdése is fontos: 
(bevételek és pályázatok függvé-
nye)

l  lakótelkek kialakítása
l  szennyvíztisztító bõvítése
l  önálló pályázatokhoz 500 fõs 

létszám elérése
l  külterületünk (Liponya) fejlõ-

dése a lehetõségekhez mér-
ten.

Végül, de nem utolsó sorban itt 
szeretném azoknak megköszönni, 
akik a vörös iszap katasztrófa káro-
sultjai, a kolontári lakosok megse-
gítésére adományoztak.

Készpénz 100 ezer forint, ruha-
nemû és sok- sok élelmiszer, tisztí-
tószer, védõfelszerelés gyûlt össze.

Az adományokat a helyi vöröske-
reszt és az önkormányzat gyûjtötte. 
A készpénzt a Kolontári Gyerekekért 
Alapítványnak fizettük be, a többit 
három személyautóval szállítottuk 
a helyszínre. 

Köszönet mindenkinek.
SCHNOBL FERENC polgármester

Újbarok

Önkormányzati hírek
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Köszönöm szépen, nagyon jól! Bár a kam-
pány katasztrofális volt Újbarkon. Sok 
embert megviselt. Én is nagyon sajnálom, 
hogy idáig fajultak a dolgok nálunk. Úgy 
gondolom, hogy a történtekért a két pol-
gármester-jelölt „szurkolótábora” a felel�)s, 
akik nem gy�)zték besározni a másikat. Én 

személy szerint emberileg sokra becsülöm el�)dömet, és kép-
visel�)ként is szerettem vele dolgozni. Egy bajom volt, ezért 
is indultam el: Pajor Péter nem élt köztünk, a faluban. A 
kezdeti nehézségeken és fáradságon túl már teljes bevetéssel 
dolgozom.A kapcsolatom a lakossággal harmonikus, minden-
ki tudja, hogy én ugyanaz a Schnobl Ferenc maradtam, mint 
aki el�)tte voltam, és segítek mindenben, ha hívnak.

– Azt kaptam, amire számítottam. Az el�)döm gratulált a 
megválasztásomhoz, majd átadta az iratokat, amelyekben 
én hibát nem találtam. Egy-két kisebb tétel megvásárlásáról, 
mint képvisel�), nem tudtam, de ennek ellenére meg vagyok 
elégedve az átadással, bár részletesebb segítséget a további 
munkához nem igen kaptam.

– Els�)sorban a bányabezárás. Ezt lakossági fórum össze-
hívása után döntöttük el, az újbarkiak egyetértésével. Most 
azon vagyunk, hogy a viszonylag nagy kintlev�)ségeinket 
behajtsuk. Ezt semmiképpen sem peres úton képzelem el, 
hanem egy korrekt megegyezéssel a bánya vezetésével. Je-
lenleg reális esély van arra, hogy egy vállalkozó nagy meny-
nyiség�= k�)vásárlásának összegét az önkormányzat kapja 
meg, így rendezné a bánya az adósságát felénk. Én ezt tá-
mogatom, mert ha pereskedünk, úgy érzem, bottal üthetjük 
majd a pénzünk nyomát. A bányabezáráshoz tartozik még, 
hogy a lakosságnak el kell fogadnia, ezentúl egy jelent�)s be-
vételi forrása sz�=nik majd meg a falunak, amit valamennyire 
pótolnunk kell. Ezért bizony adókat kell emelni, ill. újabba-
kat kell kivetni. Igyekeztünk az adónemeket úgy alakítani, 
hogy a lakosságot ne érintse súlyosan, mert tudjuk, a mai 
világban mindenkinek nagy gondjai vannak.  Ennek alapján 
emeltük mindössze évi kétezer forinttal a kommunális adót, 
csökkentettük az ipar�=zési adó alól való mentesség határát, 
ill. bevezettük a telekadót azok számára, akik csak telket vá-
sárolnak falunkban.

– Kérek türelmet és megértést a lakosságtól! Értsék meg 
a dolgok hátterét, és azt, hogy mi mindent igyekszünk értük 
megtenni. Kérem, hogy adjanak ötleteket és segítsenek a 
közös munkáknál, hogy együtt tegyük szebbé falunkat! Ez 
Újbarok érdeke, nemcsak Schnobl Ferencé.

Köszönöm, jól. Divatosan szólva egy kissé el 
vagyok havazva, de élvezem a munkát, mert 
tele van új kihívásokkal és én ezt szeretem! 
Igaz, hogy az elmúlt hetek hangulatából adó-
dóan néhány  támadás, személyeskedés köz-
vetve eljut hozzám, de nem tudok  és nem is 
akarok ilyesmivel foglalkozni, mert rengeteg a 

tennivaló most. Örülök viszont, hogy nagy támogatást kapok az 
intézmények vezet�)it�)l, a képvisel�)kt�)l, a hivatali dolgozóktól 
és a lakosság jelent�)s részét�)l is. Egyedül a megválasztott képvi-
sel�)k visszalépése zavart. Jó, hogy elmondták véleményüket, de 
úgy érzem, döntésükkel saját választóikat csapták be, mert így 
nem tudják képviselni álláspontjukat a különböz�) ügyekben, 
amelyekre ráadásul én is kíváncsi lettem volna.

– 20 perc alatt kaptam meg egy szekrénynyi iratot, amely-
nek a feldolgozása még mindig tart. Ehhez a munkához sajnos 
nem sok segítséget kaptam. Furcsaságok persze így is kide-
rültek: rendezetlen számlák, nem megfelel�)en kiírt pályázat, 
elhallgatott ellen�)ri vélemény vagy éppen a sportcsarnok és az 
áramszolgáltató közötti tisztázatlan szerz�)dés. De ezeknek a 
részletezésébe most nem mennék bele, mert nem szeretném az 
el�)z�) lapszám hangulatát el�)idézni.

– Mindenképpen az óvoda ügyének el�)rehaladását. A tervek 
szerint Karácsonyra már tet�) alá kerülhet az épület. Ráadásul 
megváltoztattuk az eddigi álláspontot és nem fizetjük ki a ko-
rábbi kivitelez�)nek a már kifizetett számlákon felüli 5%-os kö-
vetelését, mert úgy véljük, az épület tele van m�=szaki hibákkal. 
Ha kell, perre megyünk, és ott szerintem jó eséllyel pályázunk 
a gy�)zelemre, ami az egyéb követeléseinket is beszámítva több 
mint húsz millió forintot jelentene a falunak. Jó hír, hogy els�) 
fokon megnyertük az utak megsüllyedése okán folyó pert, amit 
még az el�)z�) testület indított el. Fontosnak tartom, hogy nagyon 
rövid id�)n belül sikerült a Kisbíró helyzetét rendezni. A feltárt 
m�=ködési szabálytalanságok megszüntetését követ�)en felállt az 
új szerkeszt�)ség és szinte késedelem nélkül jelenhet meg a lap, 
ami most már az el�)írásoknak megfelel�)en m�=ködik. Mindezek 
mellett örülök, hogy újra egy Európa-bajnok fúvószenekar érke-
zett hozzánk, és örömmel látom, hogy a lakosság egy emberként 
dolgozik az adventi rendezvények megtartásáért, mert fontos-
nak tartom, hogy minden, ami értékként el�)ttünk megszületett, 
azt mi is továbbvigyük.

– Legyen végre egység a faluban! Felejtsük el az utóbbi id�)k 
közösséget széthúzó történéseit. Én mindenkit egyenl�) partner-
ként kezelek, függetlenül attól kire szavazott. Mert tudom, egy 
igazán jókedv�= Szárhoz minden ember mosolyára szükség van.

1. Hogy tetszik lenni? 2. Milyen tapasztalatokkal gazdagodott az átadás-átvétel után? 
3. Mik az elmúlt két hónap legfontosabb történései? 4. Mit üzen az olvasóknak?

A Kisbíró szerkeszt�)sége úgy döntött, 
hogy egy párhuzamos interjú formájában 

négy kérdést intéz Szár és Újbarok frissen 
megválasztott polgármestereihez. Sz�=k 

két hónap tapasztalatáról ad tájékoztatást 
Moharos Péter és Schnobl Ferenc:

Bemutatkoznak 
az új polgármesterek












